
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde torsdag den 
den 11. juni kl. 18.30-21.00, 2020 

 
 
 

 
STED: Hjallerup Skole 

Spisning i Hjallerup Idrætscenter kl. 20.00 
 

 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Mikael Christensen                HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL  
Malene Frølund               HJ  Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Søren Mosbech Mosevang FL  Ledere:   
Birgitte Lorentzen          FL  Rie Dam Vineke FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
Lisa Thorlund KL Afbud Michael Ring HJ  
Flemming Wittenberg KL  Mie Trolle HJ  
Maj Britt Overgaard KL     
Elever:   Pia Bering   
Christian og Nicoline FL Afbud Hans Jørgen Bæk   
Thor Rasmussen og Eva Ørum HJ     
Sjanne Hovaldt og Ida Mortensen KL     

 
 
De 4 nye skolebestyrelsesmedlemmer som starter den 1. august 2020 var gæster til 
mødet. 
Henrik Lykke Flauenskjold Skole 
Peter Enevold Pilgaard Flauenskjold Skole 
Laila Hejlesen Klokkerholm Skole 
Annemette Mosegaard Goul Hansen Hjallerup Skole 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
Brandøvelser Flauenskjold + SFO 
 
Status på ”Det gode forældremøde” 

 
1. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
Der har været afholdt brandøvelse på 
Flauenskjold Skole og i SFO’erne. 
 



Side 2 
 

feedback fra lærerne. Er det sendt til 
de forældre som deltog på mødet? 
(Nyt princip + redigering af princip for 
samarbejde og kommunikation) 
 
Folder til klasseforældreråd 

 
 

Der har været arbejdet med materialet 
til ”Det gode forældremøde”. Materia-
let er blevet færdigarbejdet, men det er 
ikke blevet udsendt til høring blandt 
lærere og forældre, da situationen om-
kring corona-hjemsendelse og genop-
starten af skolerne har taget fokus. 
Det er vigtigt, at vi får genstartet ar-
bejdet hurtigt – gerne inden forældre-
møderne i starten af det nye skoleår. 
BÆK fik til opgave at tage en drøftel-
se af tidsperspektivet med på ledermø-
de fredag d. 12/6-2020, hvor lederne 
sammen med BÆK vurderer, om det 
er muligt at blive klar til de kommende 
forældremøder i august 2020 og hvad 
vi kan blive klar til. 
Det udarbejdede materiale udsendes til 
høring blandt forældre og lærere sna-
rest mulig (Heidi, MT og BÆK er sta-
dig tovholdere på arbejdet). 
 
Folderen til inspiration til klasseforæl-
drerådene er lavet færdig. Den laves 
klar til udlevering til de nye 0. klassers 
forældre og lægges på Aula. 
 

 
 
2. Sager 

  
            Temamødet den 9. juni. 
           Hvilke input fik vi med fra mødet? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
            Høringssvar i forhold til flytning 
           af k. klasserne. 
           (bilag) Høringsfristen er den 17.  
           juni kl. 10.00. 

  
 
2. Sager 
 

Temamødet den 9. juni 
BÆK fortalte, at der er kommet en 
præcisering af, hvad der skal gives hø-
ringssvar om. Det er kun følgende for-
slag der skal gives høring til: 

a) Heldagsskolen placeres i Brøn-
derslev på enten Hedegårdssko-
len eller Søndergade Skole 

b) K-klasserne placeres på Hjalle-
rup Skole 

 
 
Høringssvar i forhold til flytning af 
k. klasserne. 
Der er blevet sendt nogle forslag rundt 
til høringssvar ift. flytningen af K-



Side 3 
 

 Hvad betyder temamødet for 
vores høringssvar? 

 Der er tidligere skrevet noget. 
Mangler der noget? 

 Hvordan bygger vi hørings-
svaret op? 

 Hvem skriver det færdigt? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

klasserne til Hjallerup Skole. 
 
Vi havde en god drøftelse af de over-
vejelser, som der er ift. hvilke konse-
kvenser det vil have for eleverne, hvis 
K-klassen flyttes. 
 
Det vil være bedst, hvis vi holder fo-
kus på den betydning det vil have for 
eleverne – vi skal ikke gå ind i en 
drøftelse af anlægsmidler og økonomi. 
 
Den store udfordring bliver, hvordan 
vi også kan tilgodese almenområdet 
ift. bygningsmasse – der er også behov 
for midler til renovering og tilbygning 
på skolerne. 
 
Høringssvaret skal også indeholde et 
perspektiv ift. hvilken betydning en 
flytning af K-klassen vil have for 
Klokkerholm Skole og for Klokker-
holm by. 
 
Husk at nævne det gode samarbejde 
mellem almenafdeling og K-
klasseafdelingen samt elevernes høje 
deltagelse i afgangsprøver. 
 
Det er vigtigt at høringssvaret inde-
holder alle elementerne, som vi er be-
kymrede for ift. en flytning. 
 
Forslag om at inddrage autismefor-
eningen, så de også giver deres stem-
me til kende. 
- Autismeforeningen skal laves deres 

eget høringssvar, som vi evt. kan 
henvise til 

 
Beslutninger 
Der nedsættes en udvalg i skolebesty-
relsen bestående af Maj Britt, Susanne 
og Casper, der står med følgende op-
gaver: 
- Udarbejdelse forslag til høringssvar 
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           Datoer for bestyrelsesmøder næ- 
           ste skoleår.           
           Forslag som bilag 
 
 
 
 

Aftaler der skal være på plads 
inden skolestart i august 2020 
 Dimissionstale i Hjallerup og 

Klokkerholm (Hvis der bliver 
nogen) 

 Tilpasning af årshjul, for næste 
skoleår 

 Forældrevalgte deltager ved 
”velkomst til 0.årgang”.  Alle 
tre skoler 

 Forældrevalgte deltager, ved 
forældremøde 1. og 2. klasse. 
HJ 

 Forældrevalgte deltager, ved 
forældremøde. Alle klasser KL 
og FL 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Høringssvaret sendes til gennemsyn i 
bestyrelsen senest tirsdag d. 16/6-2020 
kl. 12.00 

 
Maj Britt står for at rette henvendelse 
til: 
- Autismeforeningen 
- Forældrene i K-klassen 

 
 

Datoer for bestyrelsesmøder næste 
skoleår. 
Det blev besluttet, at der lægges et be-
styrelsesmøde i januar. 
Ellers ingen bemærkninger til mødeda-
toerne.  

 
Aftaler der skal være på plads inden 
skolestart i august 2020 

 Der kommer ikke en deltager fra 
bestyrelsen til taler ifm. dimis-
sionen på Hjallerup Skole. 
Flemming deltager fra bestyrel-
sen ved dimissionen på Klok-
kerholm Skole. 

 Punktet vedr. årshjulet tages til 
august, når den nye bestyrelse 
tiltræder. 

 Forældrevalgte deltager ved 
velkomst til 0. årgang i Hjalle-
rup. 

 Forældrevalgte deltager ved 
forældremøder i 0.-2. klasse på 
alle tre skoler – dog har foræl-
drevalgte allerede deltaget i 0. 
klasse på Hjallerup Skole 

 BÆK indkalder til møde i star-
ten af august ift. de forældre-
valgtes fordeling ved deltagel-
sen i forældremøder på de for-
skellige årgange. 

o Malene 
o Birgitte 
o Mads 
o Heidi 



Side 5 
 

 
 
 
 
 
 
 
3. Orientering 

 
Elever 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Corona-situationen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

o Skoleledere fra hver skole 
 
 
 
 
 
3. Orientering 
 

Elever 
Hjallerup 
Der har ikke været afholdt møder i 
elevrådet grundet retningslinjerne for 
corona. 
Eleverne fortalte, at det har været fedt 
på Hjallerup Skole i overbygningen, at 
de kun skulle have 2 fag hver dag, da 
det har givet mulighed for at fordybe 
sig. 
Der har været udfordringer med elek-
tronikken, men det har alligevel været 
en god periode. 
 
Klokkerholm 
Det har været dejligt med så meget 
frisk luft. Der er opstået et helt andet 
sammenhold i klasserne grundet flere 
fælles aktiviteter f.eks. i frikvartererne. 
 
Flauenskjold Skole 
Der var ingen elevdeltagelse fra Flau-
enskjold. 
 
Corona-situationen 
Nødundervisningsbekendtgørelsen 
fortsætter de sidste par uger frem til 
sommerferien. 
 
Der blev delt gode historier fra perio-
den med fjernundervisning og tilbage-
venden til skole. 
Det har været langt bedre mulighed for 
fordybelse, ture ud af huset og aktivi-
tet i undervisningen. 
 
Hvis vi får besked om, at elever har 
været i lande, som myndighederne fra-
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Næste års planlægning 
Herunder ny organisering på Hjal-
lerup Skole 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

råder, så skal eleverne bliver hjemme 
14 dage efterfølgende. De må altså ik-
ke komme i skole 14 dage efter hjem-
komsten. 
 
Der var stor anerkendelse fra såvel 
forældre, elever og ledelse til persona-
lets håndtering af situationen ifm. co-
rona. 
 
Et fokus efter coronaperioden bliver, 
hvordan vi fastholder de gode under-
visningsdele. 
 

     I forhold til de ekstra udgifter der har  
     været i forhold til corona-situationen,  
     så har regeringen lovet at kompensere 
     os for dem. 

 
Næste års planlægning 
Flauenskjold Skole 
Fagfordeling og skema er på plads. 
Der skulle ikke ansættes nye medar-
bejdere, så fagfordelingen er gået 
stærkt. 
 
Klokkerholm Skole 
Der er blevet ansat 4 nye medarbejdere 
på Klokkerholm Skole. 1 til almenaf-
delingen og 3 til K-klassen. 
Fagfordeling og skema er klar. 
 
Hjallerup Skole 
Vi har hele året arbejdet på at øge 
samarbejdet om elevernes læring og 
trivsel. 
Det har betydet, at lærerne fra næste 
skoleår organiseres i årgangsteam. Vi 
har samtidig besluttet at specialisere 
lærerne i forhold til elevgrupperne på 
skolen. Derfor ændres afdelingsstruk-
turen på skolen. 
Der blev stillet spørgsmål ift. proces-
sen og tidspunktet for udmeldingen til 
forældrene. 
Vigtigt at lave en god afslutning og 
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Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4. Formanden 

Brev sendt til de andre bestyrelsesfor-
mænd i kommunen 
    

 
 
 
 
 
 
 
 

opstart for de klasser, som afgiver læ-
rere og modtager nye. 
 
Personalesituationen / Nyt fra sko-
lerne/SFO 
Flauenskjold 
Vi oplever en anden hverdag end vi 
har været vant til. Der er rigtig mange 
positive elementer i den ”nye” skole. 
Et fremadrettet opmærksomhedspunkt 
bliver hvordan de positive erfaringer 
fastholdes. 
 
Klokkerholm 
Der er blevet ansat 4 nye kollegaer på 
Klokkerholm Skole. 
De forskudte frikvarter har positiv be-
tydning for elevernes trivsel. 
 
Hjallerup 
Der skal ansættes 4 nye lærere til Hjal-
lerup Skole. 
 
Vi oplever også på Hjallerup Skole en 
hel ny skole med mange positive ele-
menter. Et fremadrettet opmærksom-
hedspunkt bliver hvordan de positive 
erfaringer fastholdes. 
 
Der kan være en udfordring med ele-
verne i overbygningen ift. at få elever-
ne til at forstå vigtigheden af at over-
holde de givne retningslinjer. 
 

 
 
4. Formanden 

Heidi fortalte, at det har været en rigtig 
god oplevelse ift. elevernes skoledag i 
den nuværende periode. 
En vigtig del af årsagen til den gode 
undervisning, de få konflikter, det 
mindre sygefravær findes i den bedre 
bemanding – særligt i indskolingen har 
det givet en hel ny skole. 
Heidi har derfor skrevet et forslag til 
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5. 3 punkter til Facebook 
 
            

henvendelse til børne- og skoleudval-
get, hvor alle skolebestyrelserne sam-
let i Brønderslev Kommune anmoder 
om ressourcer til 2-lærer ordning i ind-
skolingen fremadrettet. 

 
 
5. 3 punkter til Facebook 

- Høringssvar hvor vi øn-
sker at bevare K-klassen 
i Klokkerholm 

- Gode erfaringer fra un-
dervisningen i Co-
ronaperioden indtil nu – 
hvordan tager vi de go-
de erfaringer med videre 

- Konstituering og præ-
sentation af den nye be-
styrelse 

6. Eventuelt 
           

6. Eventuelt 
Vi har 3 bestyrelsesmedlemmer som 
havde sidste bestyrelsesmøde i dag. 

- Flemming Wittenberg 
- Mikael Christensen 
- Maj Britt Overgaard 

 
Den samlede bestyrelse udtrykker stor 
tak for indsatsen igennem alle årene. 
 

        
Næste skolebestyrelsesmøde er  
mandag den 23. august i Hjallerup 
 

 

 
Udgivelsesdato:      Referent: MR 
 


